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 Nuuk, 25. februar 2014 

 

 

I medfør af § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

(Medlem af Inatsisartut Naaja H. Nathanielsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvilken fordel ser Naalakkersuisut i at have to boligselskaber til at 

administrere den offentlige boligmasse?  

 

2. Hvilke tildelingskriterier anvendes, når der skal tildeles boliger fra Illuut 

A/S? Har der været tilfælde, hvor disse kriterier er fraveget? Hvis ja, 

hvilke? 

 

3. Er det også planen på sigt at have to offentlige boligselskaber? Her 

tænkes på INI A/S og Illuut A/S eller ser Naalakkersuisut en fordel i at 

slå disse to enheder sammen? 

 

4. Kan det bekræftes, at Illuut A/S har udviklet sig til andet end sit 

oprindelige formål, der alene var et finansieringsselskab? 

 

5. Kan Inatsisartut forvente at tage stilling til ny lovgivning på boligområdet 

til forårssamlingen 2014, sådan som det har været efterlyst igennem 

flere år fra bl.a. finansudvalget?  

 

Begrundelse: 

 

Der har igennem flere år lydt kritik fra Inatsisartut omkring de lovgivningsmæssige 

rammer for Illuut A/S. Og gentagne gange er Inatsisartut blevet stillet i udsigt, at 

problemerne vil blive løst.  

 

Det forekommer uhensigtsmæssigt at det offentlige ikke har samlet sin administration af 

de offentlige boliger i ét selskab, men i stedet spreder administrationen ud på flere 

selskaber. Udover INI A/S og dens forskellige underafdelinger har vi også Illuut A/S, der 

har købt ydelser hos et privat ejendomsselskab for at håndtere den daglige opgave med 

Illuut A/S’s boliger.  

 

Jeg skal på forhånd bede om, at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 


